



The CWL is hosting a screening of the pro-life film, *The Matter of Life*, an award-winning film that brings clarity to the complexities of the abortion issue through science, philosophy, history, and powerful personal stories. The viewing will take place Sunday, May 1, 2022 @ 7:00 pm at the parish hall. Coffee and snacks will be provided and a free will offering will be gratefully received.

La Ligue des femmes catholiques (CWL) et les Chevaliers de Colomb (CdeC)/Chevaliers de Colomb (KofC) organisent un 'shower' pour bébé paroissial en mai pour les mamans qui choisissent la vie. Les articles reçus avec reconnaissance peuvent être des couches jetables, des vêtements neufs, des pyjamas, de la formule pour bébé en poudre, des articles de toilette, des lingettes, des couvertures, des articles usagés de qualité, etc. Les dons en argent sont payables à CWL, qui remettra l'argent. Plus d'info: Valerie Bonnefoy au 204-299-5638



The Catholic Women's League (CWL) and the Chevaliers de Colomb (CdeC)/Knights of Columbus (KofC) are hosting a parish-wide baby shower during the month of May for Moms who choose life. Items graciously received include disposable diapers, new clothing, sleepers, powdered formula, toiletries, wipes, blankets, quality used items, etc. Monetary donations made payable to CWL, who will forward the funds. More info: Valerie Bonnefoy: 204-299-5638

## Nouvelles de l'Archidiocèse

**\*NOUVEAU\* Statue pèlerine de Notre-Dame du Cap, Reine du Canada -1<sup>er</sup> mai au 8 mai 2022**

Au cours des sept premiers jours du mois de mai, avec la bénédiction et le soutien de notre archevêque, Mgr Albert LeGatt, Winnipeg aura la chance de recevoir la statue pèlerine de Notre-Dame du Cap, Reine du Canada, dans le cadre d'une tournée pancanadienne. Deux de nos paroisses, Holy Cross et Saint-Émile, seront particulièrement bénies par sa présence. Cette statue est une réplique exacte de la statue miraculeuse de notre sanctuaire national du Cap-de-la-Madeleine, au Québec. L'inscription à la Confraternité du Très Saint Rosaire (en anglais) est essentielle pour apporter de nombreuses grâces aux fidèles. Pour en savoir plus visiter [www.archsaintboniface.ca](http://www.archsaintboniface.ca)



## Archdiocesan News

**\*NEW\* Pilgrim Statue of Our Lady of the Cape, Queen of Canada – May 1 to May 8, 2022**

In the first 7 days of May, with the blessing and support of our own Archbishop Albert Legatt, our city will be abundantly blessed to receive the Pilgrim Statue of Our Lady of the Cape, Queen of Canada, as part of a Canada-wide tour. Two of our parishes, Holy Cross and St. Emile, will be particularly blessed by its presence. This statue is an exact replica of the miraculous statue from our National Shrine in Cap-de-la-Madeleine, Quebec. The Enrolment in the Confraternity of the Most Holy Rosary, is essential to bring many graces to the faithful. To learn more visit [www.archsaintboniface.ca](http://www.archsaintboniface.ca)

HEURES DE BUREAU : mardi - vendredi 9h-15h

REGULAR HOURS: Tuesday-Friday 9am to 3pm

1282, chemin Dawson Road Lorette MB R5K 0T2

<https://notredamedelorette.info>

204-878-2221

[info@notredamedelorette.info](mailto:info@notredamedelorette.info)

Curé/Pastor (en cas d'urgence / emergency only 431-348-0022)

Adjointe administrative / Administrative Assistant

Conseil paroissial de pastorale / Parish Pastoral Council

Conseil des affaires économiques / Parish Administration Board

Réservations de la salle paroissiale / Reservations for the Parish Hall



## Paroisse

### Notre-Dame-de-Lorette

### Parish



le 1 mai 2022

BULLETIN

May 1, 2022

3<sup>e</sup> Dimanche de Pâques  
Jean 21, 1-19



Rappel pour le futur

C'est presque incroyable qu'après avoir vu Jésus ressuscité plusieurs fois, sept des douze apôtres retournés en Galilée, ne reconnaissent pas Jésus qui est debout sur la rive. Les sept étaient peut-être retournés à la pêche, non pas pour la pêche comme telle, mais pour trouver des réponses aux trois ans passés avec Jésus.

Encore une fois, comme dans l'Évangile de Mathieu, ils avaient péché sans avoir rien pris. Cette fois, Jésus leur dit de lancer leurs filets à la droite (Jésus est assis à la droite du Père, signifiant son autorité).

Leurs filets vides démontraient qu'ils avaient été à la pêche sans lui – peut-être découragés, un peu perdus. Ils semblaient avoir oublié leur mission. Maintenant, avec lui, ils ont rempli leurs filets.

Dans l'évangile de Mathieu, Jésus leur avait dit qu'ils seraient des pêcheurs d'hommes. Jésus doit les rappeler au présent afin de préserver le futur. **Nous sommes le futur que Jésus voulait préserver.**

Inspiré d'un texte de Mgr Charles Pope

3rd Sunday of Easter  
John 21: 1-19

Called back for the future

Isn't it remarkable that although the apostles have seen the resurrected Jesus several times, they do not recognize him on the shore? They seem to be regressing. 7 of the 12 have returned to Galilee to fish, maybe not so much for fish, as for answers to the last 3 years spent with Jesus.

Once again they had gone out, (like in Matthew) and once again had caught nothing. Once again Jesus asks them to put out their nets, but this time to the right... (He sits at the right hand of the Father signifying His authority) They had not yet recognized him on the shore.

Their empty nets this time, show that they had been fishing without Jesus, maybe because they were discouraged and a bit lost as to what to do. They seem to have forgotten their mission. However, with Him, their nets are filled to capacity.

In Matthew, He had told them they would be fishers of men. He is calling them back to the present for the future.... **we are the future Jesus was preserving.**

Inspired by a text by Bishop Charles Pope

**Parole du Pape:** Souvenons-nous du pardon et de la paix que nous avons reçus de Jésus.

Mettons le souvenir de l'étreinte chaleureuse de Dieu avant le souvenir de nos propres erreurs et échecs. De cette façon, nous grandirons dans la joie. Car rien ne sera jamais pareil pour quiconque a connu la joie de Dieu! (tweet 25 avril 2022)

**Words from the Pope:** Let's remember the forgiveness and peace we have received from Jesus. Let's put the memory of God's warm embrace before the memory of our own mistakes and failings. In this way, we will grow in joy. For nothing will ever be the same for anyone who has experienced God's joy! (Tweet April 25, 2022)



# Calendrier liturgique - Liturgical Calendar

1<sup>er</sup> mai au 8

2022

May 1st to 8th

## ~ Intentions ~

<b>1</b>	Sunday	<b>9am</b>	Our volunteers and benefactors	Fr Mario	3rd Sunday of Easter
<b>1</b>	dimanche	<b>11h</b>	+Lucille Robert	Offrandes aux funérailles	3e dimanche de Pâques
<b>2</b>	lundi/Monday		congé/Day off		
<b>3</b>	mardi		+Andrew Rohulych	Rumanciks	Saints Philippe et Jacques, Apôtres
<b>4</b>	Wednesday		+Lina Grégoire	famille Grégoire	Blessed Marie-Léonie Paradis
<b>5</b>	jeudi		+Hervé Chartrand	famille Dubois	Temps pascal
<b>6</b>	Friday		Arthur & Eugénie Landry	Familles DelGallo, Landry et Romaniuk	Saint François de Laval, Patron of Bishops of Canada
<b>7</b>	Saturday	<b>5pm</b>	+Adrien et +Anna Dupuis	famille Dupuis	4th Sunday of Easter
<b>8</b>	Sunday	<b>9am</b>	+Arie VanDijk	Ross & Liesje Deschambault	4th Sunday of Easter
<b>8</b>	dimanche	<b>11h</b>	Vocations religieuses	L'abbé Mario	4e dimanche de Pâques

## Retraite annuelle des prêtres 2022

La retraite annuelle des prêtres pour l'Archidiocèse de Saint-Boniface aura lieu du 2 au 6 mai au Wilderness Edge Retreat Centre à Pinawa. SVP prier pour tous les prêtres qui y assisteront et pour une retraite réussie. Pour cette raison, il n'y aura pas de messes pendant cette période dans notre paroisse. L'adoration demeure le jeudi 5 mai à 8 h 30 et le vendredi 6 mai de 15 h à 18 h. La messe dominicale reprendra le samedi 7 mai à l'heure habituelle.



## 2022 Annual Priests' Retreat

The annual priests' retreat for the Archdiocese of St. Boniface will be held from May 2 to May 6 at the Wilderness Edge Retreat Centre in Pinawa. We kindly ask that you pray for all the priests who will be attending and for a successful retreat.

For this reason, there will be no masses during that period in our parish. Adoration remains on Thursday May 5 at 8:30am and Friday May 6 from 3-6pm. Sunday mass resumes on Saturday May 7 at its regular scheduled time.

Bonjour catéchistes passés, présents et futurs;

On vous invite à venir dialoguer avec d'autres catéchistes, passés et présents, et avec moi-même pour faire le point sur l'avenir de la catéchèse dans la paroisse Notre-Dame-de-Lorette. J'ai un nouveau plan passionnant comprenant des ateliers ainsi que des outils et des ressources pour cette mission.

Veuillez marquer le **10 mai 2022 à 19h** à la salle paroissiale sur vos calendriers.

Je voudrais partager le Message du Pape François aux Participants au Premier Symposium Catéchetique International :

« ... la catéchèse n'est pas un « travail » ou une tâche extérieure à la personne qui est catéchiste ; car on « est » catéchiste et toute la vie tourne autour de cette mission. En effet, « être » catéchiste est une vocation au service de l'Église ; ce qui a été reçu comme don du Seigneur doit être transmis à son tour. Ainsi, les catéchistes doivent constamment revenir à cette première annonce du « kerygme » qui est le don qui a changé leur vie ».

Veuillez prier pour le discernement en réfléchissant à l'appel que notre Seigneur place dans votre cœur...

Abbé Jorge Mario

Hello past, present and future catechists;

We invite you to come enter in dialogue with other catechists, past and present, and with myself in reviewing the future of Catechesis in the Parish of Notre-Dame-de-Lorette. I have an exciting new plan including workshops as well as tools and resources for this mission.

Please mark **May 10, 2022 @ 7pm** at the Parish Hall on your calendars.

I'd like to share the Message of Pope Francis to Participants in the First International Catechetical Symposium:

“...catechesis is not a “job” or a task that is external to the person who is a catechist; because one “is” a catechist and all of life revolves around this mission. In fact, “being” a catechist is a vocation of service to the Church; what was received as a gift from the Lord should be transmitted in one’s turn. Thus, catechists must constantly return to that first announcement of “kerygma” which is the gift that changed their life.”

Please pray for discernment in reflecting on the call that our Lord is placing in your heart...

Father Jorge Mario

# Vie de la paroisse

# Life of Our Parish

Le CPP est à la recherche de bénévoles pour participer à une formation de l'Assemblée dominicale dans l'absence du prêtre (ADAP) dans l'église le 7 mai à 9h30. SVP Vous inscrire au bureau de la paroisse par le 3 mai.

The SCAP is looking for volunteers who would like to participate in a formation on the Sunday Assembly in the absence of the priest (ADAP) in the church on May 7 at 9:30am. Please register at the parish office by May 3rd.

Notre paroisse est abonnée à FORMED. Ces ressources (audio, vidéo et PDF) pour la croissance en la foi catholique sont disponibles gratuitement. **Nous acceptons des dons pour aider à défrayer l'abonnement à FORMED!** Merci d'aider notre communauté et nos jeunes à rester impliqués et éduqués dans la foi catholique!

Our parish is subscribed to FORMED and these resources (audio, video and PDF) for growth in the Catholic faith are available to you for FREE. **We are taking donations to pay for our FORMED subscription!** Thank you for helping our community and youth to stay involved and educate in the catholic faith!



## Nouveau : L'heure d'adoration en famille sera maintenant suivie de fraternisation à la salle!

Le samedi 30 avril

Adoration de 18h15 à 19h15 à l'église

Fraternisation de 19h15 à 22h00 à la salle

Tous sont les bienvenus! Invitez votre famille et vos amis à adorer avec nous, puis profitez de la compagnie des autres à la salle.

L'adoration commencera par la louange et la musique d'adoration, un temps bref de prière personnelle, et enfin plus d'adoration. Très familial! Les bruits d'enfants sont les bienvenus et anticipés.

Si vous vous joignez à nous pour la fraternisation à la salle, veuillez apporter des collations à partager. Il y aura des jouets pour les plus jeunes enfants. N'hésitez pas à apporter des jeux de société, des cartes, du coloriage ou autres divertissements du genre pour les enfants plus âgés.

## New: Family Adoration Hour will now be followed by Fellowship in the hall!

Saturday, April 30th

Adoration from 6:15-7:15pm in the church

Fellowship from 7:15-10:00pm in the hall

All are welcome! Invite your family and friends to worship with us, then enjoy each other's company in the hall.

Adoration will start with praise and worship music, followed by a short personal prayer time, ending with more worship. Very family friendly! Kid noises are welcomed and expected.

If you are joining us for fellowship in the hall, please bring snacks to share. There will be toys for younger children. Feel free to bring board games, cards, colouring, or other such entertainment for older children to enjoy together.



Les Chevaliers de Colomb offrent un déjeuner après les messes du dimanche, 1<sup>er</sup> mai. Les profits iront vers l'achat d'une nouvelle chaise pour Olivier Johnson, un jeune garçon de 5 ans de cette paroisse.

Depuis sa naissance, Olivier a une condition médicale, la microcéphalie. Il est non-verbal, est complètement dépendant pour sa mobilité et reçoit sa nourriture par un tube.

SVP venez en grand nombre et faites-le savoir à vos amis. Si vous désirez plus d'info, svp appelez au 204-792-4377

The Knights of Columbus will have lunch after the two masses on **Sunday, May 1**. The profits will go towards the purchase of a new chair for Olivier Johnson, a 5-year-old boy from this parish.

Since birth, Olivier has had a medical condition called Microcephaly. He is non-verbal, 100% dependent for his mobility and all his food must be passed through a tube.

Please come in large numbers and spread the word to your friends. If you want more information, please contact me at 204-792-4377